

The Prof. Hans von Braunbehrens Collection



Prof. Dr. Hans von Braunbehrens (1901-83) was born in Dortmund. He initially studied mechanical engineering in Darmstadt, but soon turned to study medicine in Heidelberg and Munich. In 1935, Prof. von Braunbehrens took over the Department of Radiology and Radium at the Medical University of Freiburg im Breisgau. In 1954, he was appointed successor to Gottfried Boehm at the Ludwig Maximilian University of Munich and became the director of the Clinic and Polyclinic for Physical Therapy and Radiology. In the course of his life, he received numerous honours and he was an honorary member of various associations and societies.

After his retirement, he went about his artistic ambitions with great commitment. In 1978, he and his wife Rita opened 'Galerie von Braunbehrens für Kunst der Gegenwart' - a gallery for contemporary art - in Munich. Upon the passing of both founders, it was continued by Axel Zimmermann after 1986.

Ever since its foundation, the gallery has hosted more than 150 individual and themed exhibitions with renowned artists and represented them at major national and international art fairs.

(With excerpts from the press release of the Ludwig Maximilian University, Munich, dated 8.2.1983)

Prof. Dr. med. Hans von Braunbehrens (1901-83) wurde in Dortmund geboren. In Darmstadt studierte er zunächst Maschinenbau, wandte sich aber bald einem Medizinstudium in Heidelberg und München zu. 1935 übernahm Prof. von Braunbehrens die Röntgen- und Radiumabteilung der Medizinischen Universitätsklinik Freiburg im Breisgau. 1954 wurde er als Nachfolger von Gottfried Boehm an die Ludwig-Maximilian-Universität München berufen und zum Direktor der Klinik und Poliklinik für Physikalische Therapie und

Radiologie. Im Laufe seines Lebens wurden ihm zahlreiche Ehrungen zuteil und er war Ehrenmitglied in verschiedensten Vereinigungen und Gesellschaften.

Mit großem Engagement ging er im Ruhestand seinen künstlerischen Ambitionen nach. 1978 eröffnete er zusammen mit seiner Frau Rita in München die 'Galerie von Braunbehrens für Kunst der Gegenwart'. Nach dem beide Gründer der Galerie gestorben waren, führte Axel Zimmermann die Galerie von Braunbehrens ab 1986 weiter. Die Galerie veranstaltete seit der Gründung mehr als 150 Einzel- und Themenausstellungen und vertrat die Künstler auf bedeutenden nationalen und internationalen Kunstmesen.

(Mit Auszügen der Pressemitteilung der Ludwig-Maximilians-Universität München vom 8.2.1983)

Walter Bruno Brix